
PROTOKÓŁ Nr VI/2019 
z sesji Rady Gminy Skąpe 

z dnia 13 marca 2019 r.

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz otworzył o godzinie 12— obrady VI sesji Rady 
Gminy Skąpe. Przywitał zebranych radnych, Wójta Zbigniewa Wocha, Skarbnika Gminy 
Brygidę Sewohl, Sekretarza Gminy Alicję Hoppen-Anyszko, przybyłych na posiedzenie nowo 
wybranych sołtysów z terenu gminy Skąpe i odczytał nazwiska wybranych sołtysów. 
Stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych jest 14 osób (nieobecni: radny Tomasz 
Roskowiński, - lista obecności w załączeniu), więc podjęte uchwały będą miały moc 
obowiązującą. Następnie zapytał czy ktoś z radnych chciałby wprowadzić zmiany do 
przesłanego porządku obrad. Żadnych zmian nie zgłoszono, a porządek obrad przedstawia 
się następująco:
1. Otwarcie obrad sesji.
2. Podjęcie uchwał w sprawie:

A) zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe 
na 2019 rok,

B) udzielenia dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 
budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków,

C) zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów 
i określenia wysokości ich wynagrodzenia,

D) wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżaw w trybie bezprzetargowym,
E) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt,
F) udzielenia odpowiedzi na skargi.

3. Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie.
4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.
5. Wolne wnioski i informacje.
6. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Skąpem za 2018 r.
7. Sprawozdanie z działalności zespołu interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie za 2018 r.
8. Sprawozdanie z wykonania funduszu sołeckiego za 2018 r.
9. Przyjęcie protokołu V sesji Rady Gminy Skąpe.
10. Zamknięcie obrad.

Ad. II

A) Przed przystąpieniem do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmiany uchwały 
w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2019 rok Przewodniczący Rady 
poprosił Skarbnika Gminy o wyjaśnienie nowo wybranym sołtysom zasad wprowadzania 
zmian w budżecie gminy.
Skarbnik Brygida Sewohl wyjaśniła, że budżet jest dokumentem, który zazwyczaj na 
każdej sesji jest korygowany w miarę wynikających potrzeb.
Wójt Zbigniew Woch dodał, że zmiany w budżecie faktycznie wynikają z bieżących 
potrzeb, ale też w związku z pojawieniem się spraw nie przewidzianych na etapie 
tworzenia uchwały budżetowej. Wyjaśnił, że rada gminy do końca grudnia podejmuje 
uchwałę budżetową, w której zabezpiecza środki finansowe na bieżące funkcjonowanie 
gminy i na inwestycje. W trakcie roku może się jednak okazać, że wynikną inne potrzeby 
i dla takich sytuacji uchwała budżetowa jest nowelizowana.
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2019 rok. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat ww. projektu uchwały.



\N wyniku głosowania uchwała Nr VI/58/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

B) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 
sprawie udzielenia dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub 
robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat ww. projektu uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr VI/59/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).
Wójt Zbigniew Woch wyjaśnił, że przedmiotem głosowania było udzielenie dotacji na 
malowanie kościoła pw. św. Jadwigi Śląskiej w Radoszynie w kwocie 15 tys. zł, zgodnie 
z wnioskiem złożonym przez Księdza Proboszcza Parafii Rzymskokatolickiej 
w Skąpem pw. Najświętszej Maryi Panny. Dodał, że całość zadania wyceniona została 
na kwotę 80 tys. zł. Gmina od wielu lat pomaga odnawiać zabytki i nie było obiektu 
objętego wpisem, któremu byśmy nie pomogli (m.in. kościoły w Rokitnicy, Węgrzynicach, 
Pałcku). Dzięki dotacjom pomagamy odnawiać zabytki i odciążamy tym samym 
mieszkańców. W imieniu Księdza Proboszcza i wspólnoty podziękował radzie za 
podjęcie uchwały.

C) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz odczytał projekt uchwały w sprawie zarządzenia 
poboru podatków w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 
ich wynagrodzenia.
Wójt Zbigniew Woch dodał, że granicą wyznaczającą wysokość inkasa była liczba 200 
mieszkańców sołectwa.
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przedmiotowym projektem uchwały.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat ww. projektu uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr VI/60/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

D) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżaw w trybie bezprzetargowym. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat ww. projektu uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr VI/61/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

E) Przed przystąpieniem do głosowania nad projektem uchwały w sprawie programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt Przewodniczący 
Rady umożliwił sołtysom zadawanie pytań.
Sołtys sołectwa Węgrzynice Krzysztof Rączkowski zapytał jaki koszt ponosi gmina za 
przewiezienie psa do schroniska i jego utrzymanie w placówce.
Wójt Zbigniew Woch stwierdził, że temat ten dedykowany jest głównie sołtysom, bo to 
właśnie im zgłaszane są problemy z bezdomnymi zwierzętami. Osobą, z którą należy się 
kontaktować w kwestii zwierząt bezdomnych lub wałęsających jest Strażnik Gminny. W 
sytuacji, gdy mamy do czynienia ze zwierzętami agresywnymi, powiadamiamy podmioty 
profesjonalne i to one podejmują stosowne działania. Gdy Strażnik Gminny interweniuje 
w przypadku bezdomnego psa, istnieje możliwość przekazania takiego psa do 
schroniska, ale to wiąże się z dużymi kosztami, lub pozostaje próba znalezienia rodziny 
adopcyjnej, która często kończy się sukcesem.
Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko dodała, że zgodnie z przepisami gmina musi 
mieć podpisaną umowę ze schroniskiem i weterynarzem. W przypadku umowy ze 
schroniskiem płacimy miesięczną stawkę za gotowość do przyjęcia zwierzęcia. W naszej 
gminie wyłapywaniem bezdomnych psów zajmuje się Strażnik i to on stara się znaleźć 
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zwierzęciu nowy dom. Od jakiegoś czasu nam się to udaje i dlatego nie potrafi podać 
kosztu utrzymania psa w schronisku.
Wójt Zbigniew Woch poinformował, że wypracowany w naszej gminie system 
zabezpieczenia bezdomnych zwierząt jest niezły.
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projekt uchwały w 
sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat ww. projektu uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr VI/62/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

F) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projekt uchwały w 
sprawie udzielenia odpowiedzi na skargi.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat ww. projektu uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr VI/63/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).
Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko wyjaśniła, że nadzór nad uchwałami 
podejmowanymi przez radę gminy posiada nie tylko wojewoda, ale także prokuratura. 
Od czasu do czasu prokurator zajmuje się badaniem podjętych uchwał z zakresu prawa 
miejscowego w określonej tematyce. Zaskarżone uchwały funkcjonowały w obrocie 
prawnym od 2012 r. Przepisy prawa w tym zakresie się nie zmieniły, ale zmieniło się 
orzecznictwo sądów i na tej podstawie prokurator zaskarżył uchwały. Rada Gminy może 
skargi odrzucić lub przyjąć za zasadne. W tym przypadku wybraliśmy uznanie skarg za 
zasadne i po otrzymaniu wyroku, będziemy je zmieniać.

Ad. 3
Sołtys sołectwa Rokitnica Dariusz Najborowski poruszył temat wieszania rozmaitych 

ogłoszeń i reklam na terenie miejscowości w gminie. Z uwagi na brak przeznaczonych do 
tego celu tablic informacyjnych ulotki przyklejane są na słupach energetycznych, wiatach 
przystankowych, drzewach itp. powodując, że miejsca te stają się bardzo nieestetyczne. 
Sołtys zastanawia się jak przeciwdziałać tego typu sytuacjom. Zaproponował, aby rozważyć 
ustawienie we wsiach tablic informacyjnych przeznaczonych na różnego rodzaju ogłoszenia 
i ulotki.

Sołtys sołectwa Błonie Jolanta Szymanowska wniosła o załatanie dziur w nawierzchni 
drogi gminnej w m. Błonie oraz o przycięcie krzewów rosnących wzdłuż drogi powiatowej 
Węgrzynice - Błonie. Mijające się samochody, aby uniknąć zniszczenia karoserii przez 
wystające nad krawędź drogi gałęzie, wjeżdżają na nowo wybudowany chodnik.

Z uwagi na duże prędkości samochodów poruszających się po drodze gminnej 
żużlowej w m. Łąkie (przy placu zabaw), sołtys Jolanta Koczan wnioskowała 
o zamontowanie ograniczników prędkości. Zapytała także jak przedstawia się sprawa 
koszenia i sprzątania wsi.

Sołtys sołectwa Międzylesie Klaudiusz Puchalski zgłosił problem prędkości pojazdów 
transportujących drzewo z lasu, poruszających się po drodze powiatowej w m. Międzylesie. 
W związku ze zgłoszeniem proszę o interwencję w ww. sprawie w Komendzie Powiatowej 
Policji w Świebodzinie. Zgłosił temat oświetlenia drogi w kierunku cmentarz poniemieckiego, 
prowadzącej do zamieszkałej nieruchomości oraz temat nieświecącej lampy przy posesji Nr 
21.

Sołtys sołectwa Pałek Grzegorz Kacprzyk poinformował, że wśród niektórych 
mieszkańców jego miejscowości rodzi się pomysł, aby postawić zakaz wjazdu dla pojazdów 
powyżej 3,5 ton w miejscowości. Etapy wycinki lasu i wywozu drewna nie są sytuacją stałą, 
ponadto samochody te obowiązują przepisy dotyczące tonażu. Jego wieś jest wsią rolniczą 
i ustawienie znaku byłoby dużym ograniczeniem dla rolników.
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Wójt Zbigniew Woch wyjaśnił, że odpowiedzi na część zgłoszonych pytań m.in. w sprawie 
koszenia i sprzątania wsi zostaną udzielone na zaplanowanym na przyszły tydzień spotkaniu 
z sołtysami. Aktualnie przy udziale mieszkańców wykonujemy działania porządkowe w m. 
Węgrzynice.
Odnośnie zgłoszenia sołtysa sołectwa Rokitnica dot. wieszania reklam, ulotek i ogłoszeń 
wyjaśnił, że w tym temacie stykają się zagadnienia: utrzymanie porządku i czystości 
w gminie oraz własność obiektów, na których ogłoszenia są wieszane. Zbadamy oczywiście 
jak inne gminy poradziły sobie z tym problemem, ale najlepszym wyjściem faktycznie wydaje 
się być postawienie tablic ogłoszeniowych. Oczywiście jeśli miałoby to być sfinansowanie ze 
środków funduszu sołeckiego. Spotkanie z sołtysami byłoby dobrym miejscem na 
przedyskutowanie tego tematu.
Budowa oświetlenia do nieruchomości położonej przy drodze prowadzącej na cmentarz 
poniemiecki w m. Międzylesie - problem tego miejsca dotyczy faktu, że mowa jest o jednym 
domu i dwóch punktach świetlnych. W 2018 r. na tę lokalizację wykonaliśmy dokumentację 
techniczną. W Międzylesiu zaplanowane są punkty świetlne do lokalizacji z trzema nowo 
wybudowanymi domami. Być może w 2019 r. uda się i tam przygotować dokumentację 
techniczną. Na miesiąc kwiecień zaplanowane jest posiedzenie Komisji ds. Porządku 
Publicznego, na którym przedyskutowane zostaną plany doświetlenia gminy.
Pozostałe wnioski zostaną przekazane właściwym jednostkom.

Ad. 4
Informację o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym radni otrzymali 

w materiałach. Jeśli są do niej jakiekolwiek pytania, prosi o ich zgłaszanie. Dodał, że 28 
lutego br. Lubuski Kurator Oświaty podpisała negatywną opinię dla wniosku przez niego 
złożonego w związku z uchwałą Rady Gminy w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły 
Podstawowej w Niekarzynie w Szkołę Podstawową w Radoszynie. Zdecydowaliśmy się, 
także na podstawie petycji rodziców uczniów z m. Darnawa, Pałek, Skąpe i Radoszyn, że 
złożymy zażalenie do Ministerstwa Edukacji Narodowej. Obecnie czekamy na stanowisko 
II instancji. Osobiście Wójt liczy na to, że decyzja zostanie zmieniona. Niestety nie potrafi 
odpowiedzieć jaki jest czas na rozpatrzenie zażalenia.

Ad. 5
Sekretarz Gminy przypomniała, że do dnia 30 kwietnia radni zobowiązani są do 

złożenia oświadczeń majątkowych.
Radny Janusz Obuchanicz zwrócił uwagę na konieczność poprawy bezpieczeństwa 

na skrzyżowaniu w m. Rokitnica. Kierowcy jadący od strony Skąpego do Węgrzynie mają 
ograniczoną widoczność, z uwagi na drzewa rosnące przy krawędzi jezdni. Sprawę mogłoby 
rozwiązać postawienie lustra drogowego.

Radny Jerzy Pawelski widzi potrzebę zepchnięcia poboczy na drodze powiatowej 
Zawiszę - Węgrzynice i tum samym umożliwienia odpływu wody.

Radny Mariusz Kuźmicz stwierdził, że wysoka krawędź poboczy, uniemożliwiająca 
odpływ wody, jest także przy drodze powiatowej Skąpe-Cibórz.

Radna Grażyna Świątczak zwróciła uwagę na konieczność podjęcia działań, 
zwiększających bezpieczeństwo dzieci na przystanku w m. Łąkie.

Wójt Zbigniew Woch jest zdania, że jedynym rozwiązaniem jest wybudowanie 
zatoczki autobusowej i to raczej już za skrzyżowaniem w kierunku Ołoboku.

Radna Grażyna Świątczak poprosiła, aby chociaż doraźnie wysypać żwir w miejscu 
wysiadania dzieci z autobusu. Następnie radna zapytała o budowę świetlicy wiejskiej w 
Łąkiem.

Wójt odpowiedział, że na tę inwestycję gmina wykonała dokumentację i pozwolenie 
na budowę. Kosztorys opiewa na kwotę ok. 800 tys. zł. Ostatnio dyskutowany był pomysł 
zmiany dokumentacji i budowy obiektu w systemie kontenerowym, który jest w tańszy a 
spełniałby oczekiwania mieszkańców. Poza miejscowością Łąkie świetlicy oczekuje także 
Kalinowo. Bez takiego miejsca integracja mieszkańców jest praktycznie niemożliwa. Pomysł 
nie wydaje się zły, więc na posiedzenie komisji przygotuje materiały.
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Ad.6,7
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz poinformował, że z uwagi na nieobecność 

Kierownika OPS Artura Macula, na posiedzeniu Komisji omówione były sprawozdania z pkt. 
6 i 7 porządku obrad, a jeśli sołtysi mieliby jakiekolwiek zapytania, odsyła do Kierownika.

Ad. 8
Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła sprawozdanie z wykonania 

funduszu sołeckiego za 2018 r. ( w załączeniu do niniejszego protokołu). Stwierdziła, że 
wykonanie funduszu sołeckiego ocenia dobrze. Środki przeznaczane były głównie na 
doposażenie placów zabaw we wsiach, sal i świetlic wiejskich, kuchni, siłowni zewnętrznych, 
w Darnawie na oczyszczenie stawu we wsi i placu wokół niego. Ponadto środki 
przeznaczane były także na organizację imprez okolicznościowych. Są sołectwa, które 
całość funduszu przeznaczały na jeden zakup i wtedy wykorzystanie środków osiągnęło 
wskaźnik 100%. Współpraca z sołtysami w zakresie realizacji funduszu układa się bardzo 
dobrze. Większość przygotowuje samemu materiały, przynosi oferty a ona tylko realizuje 
zakupy.

Ad. 9
Punkt ten dotyczył przyjęcia protokołu V sesji Rady Gminy Skąpe. Ponieważ uwag 

nie zgłoszono, Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad przyjęciem 
protokołu z V sesji Rady Gminy Skąpe. W wyniku głosowania protokół został jednogłośnie 
przyjęty (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).

Ad. 10
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz 

zamknął obrady VI sesji Rady Gminy Skąpe o godz. 13.05.
Na tym protokół zakończono i podpisano.

icz

Przewodniczący Rajdy Gminy 

-Wtarhjs/K uź

Protokół sporządziła: Ilona Żalisz
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